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beridna högvakten
Tidningen för medlemmarna i Föreningen för den Beridna Högvakten

Fler högvaktshästar  
med ny strategi

SVENSKA BLÅ  
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– hästhälsan i fokus

HÄSTSKÖTARNA  
– allt för hästens bästa
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Nu utvecklar vi förutsättningarna

Även om Covid-pandemin har tagit sig andra 
former så finns smittan påtagligt runt oss fort-
farande. Rysslands vansinniga krig i Ukraina, 
som skapar enormt lidande, visar vikten av att 
vi måste värna om varandra och vårt demokra-
tiska samhälle.

 Att se den Beridna Högvakten på Stockholms 
gator, där Försvarsmakten visar upp en viktig tra-
dition men också sin fysiska närvaro, är ett för 
mig ett positivt inslag i dagens oroliga värld.

 Hästen och hästens hälsa är huvudfokus för 
föreningen. Att hitta rätt typ av häst till Beridna 
Högvakten och Musikkåren är avgörande. Där-
för är det extra roligt att vårt optionsprogram 

för hästuppfödare mottagits så väl. Detta sam-
mankopplat med hästvisningar på Flyinge och 
på Ridskolan Strömsholm skapar ökat intresse 
för vårt arbete och våra hästar.

 Den 3 september i år hade Föreningen den 
första hästöverlämningen till Försvarsmakten 
på två år. Tillställningen hölls med pompa och 
ståt på Kungliga Slottets yttre borggård. Det blev 
väldigt tydligt för mig hur många som verkligen 
är inblandade i föreningens aktiviteter, detta är 
fantastiskt. Jag vill rikta ett varmt tack till er alla 
och ett extra tack till alla er som donerat hästar.

Håkan Buskhe, ordförande

Min yrkeserfarenhet grundar sig på drygt 40 år 
i statens tjänst varav huvuddelen av tiden i För-
svarsmakten, nationellt och internationellt, samt  
en mindre del i Försvarsdepartementet. 

Jag började min militära bana vid K 4 i Umeå 
sedermera Arvidsjaur och har haft förmånen att 
vara chef för K 1 i Stockholm och var då ansva-
rig för den beridna statsceremoniella verksam-
heten.

Föreningen för den Beridna Högvaktens kärn- 
uppgift är att ställa lämpliga hästar till Försvars-
maktens förfogande så att de på allra bästa sätt 

kan genomföra den beridna vaktparaden och alla 
sina andra statsceremoniella uppgifter. 

För att detta ska vara möjligt krävs att fören-
ingen har många betalande medlemmar, att det 
finns givmilda donatorer och sponsorer som alla, 
efter sin förmåga, vill bidra till detta fina kultur-
arv. Jag och mina medarbetare på kansliet kom-
mer fokusera på detta så att föreningen utvecklar 
förutsättningarna för den beridna verksamheten 
nu och för efterkommande generationer.

Carol Paraniak,  generalsekreterare

Ett varmt tack till er alla 

Föreningens ordförande Håkan Buskhe och nya generalsekreteraren Carol Paraniak vill båda lyfta fram alla er som 
gör vårt fina kulturarv möjligt.
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Foto: Marielle Andersson Gueye

Sadla om till If och få 
förmånlig medlemsrabatt
Ta hand om dig, ditt hem och dina fyrbenta familjemedlemmar. Som medlem i 
Beridna Högvakten erbjuder vi dig förmånlig rabatt på våra försäkringar:

• 15 % rabatt på hem- och villaförsäkring.

• 10 % rabatt på häst-, hund- och kattförsäkring

• 10 % rabatt på sjuk- och olycksfallsförsäkring

Se alla dina förmåner på if.se/beridnahogvakten eller ring oss på 0771-655 655 
så berättar vi mer.

I samarbete med
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Det är medlemmarna, sponsorerna   
och donatorerna som  

får kulturarvet att leva vidare

www.beridnahogvakten.se/stod-oss/

Sverker Albrektson  Håkan Buskhe  Arvid Girow

Ditt medlemskap är värdefullt för att vi ska kunna ha kvar 
hästarna vid beridna vaktparader och korteger. Varje år 
bidrar ditt medlemskap dessutom till att föreningen kan 
köpa tio  till tolv nya hästar som skolas in i verksamheten.

h ä s t d o n a t o r e r  2 0 2 2

g u l d s p o n s o r e r

s i l v e r s p o n s o r e r

b r o n s s p o n s o r e r

s p o n s o r e r

F O T O: M A R I E L L E A N DE R S S ON G U E Y E
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FLER HÄSTAR  
MED NY 

STRATEGI
Just nu pågår en stor utveckling på Kavallerikasern med 

målet att öka hästbeståndet. Med nya, kreativa lösningar 
och en liten estetisk kompromiss ska hästarna kunna bli 

fler i stallet. 

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n  
foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e

– Vi har tagit beslut på att öka hästbeståndet från 75 hästar 
till 85 de närmaste åren, berättar Marcus Lundholm, som är 
hästrekryteringsansvarig för Beridna Högvakten. 

– Med fler hästar kan vi utveckla hästvälfärdsarbetet och ge 
hästar en paus, rehabilitering eller träning och på så sätt spara 
pengar och hästkapital, förklarar han.

s n a b b om s ät t n i ng på h ä s ta r

Tidigare rekryterades hästar genom att man satte ut en annons 
och så kom det trettio eller fyrtio hästar till varje ort där man 
hade visning. Idag ser det annorlunda ut.

– Hästarna annonseras digitalt. Vi får gå in och söka varje 
dag och använda algoritmer för att hitta rätt kandidater, säger 
Marcus.

– Hittar Marcus en häst på annonssajten gäller det att åka 
på studs. Är det en bra häst är den borta inom en vecka, är den 
kvar inom en månad är den som regel inget att ha, säger Harald 
Jönsson, som är exteriördomare och ingår i Beridna Högvak-
tens rekryteringsgrupp.

s k a va r a l i t e k r a f t ig a r e

Saknas det pengar för att hitta fler hästar? 
– Hästar har generellt blivit dyrare, men det är inte så att vi 

skulle hitta fler hästar genom att betala mer, säger Marcus. 
Aveln av svenska varmblodshästar har gått mer mot att ta 

fram tävlingshästar med mer reaktivt temperament – ”högt i 
blod” – och större gångarter. Dessa hästar ligger i en högre pris-
kategori än de man vill ha till den beridna vaktparaden.

Kravspecifikationen för en högvaktshäst är tydlig och har 
inte förändrats. Den ska vara en svensk varmblodshäst av rätt 
storlek, cirka 170 centimeter i mankhöjd. 

– De ska vara lite kraftigare än medelhästen, inte för ädla. 
De ska ha stark överlinje och korrekta ben. Killar som kanske  
väger 100 kilo och är nybörjare ska kunna rida dem, säger  
Harald.

När de unga hästarna kommer till Kavallerikasern tränas de i stadstrafik och att ridas med sabel och annan utrustning. 
Men de får också avkopplande galopper i den fina omgivande naturen med långa ridslingor.
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e s t e t i s k e f t e rg i f t 
Hästarna ska också ha god exteriör och ett lugnt temperament. 
De får inte ha för stora gångarter och de ska vara fuxar. 

Den sista estetiska detaljen har man dock beslutat att rucka 
på – de flesta svenska varmblodshästar som föds är nämligen 
inte fuxar.

– Vi har en ny strategi där vi nu även rekryterar bruna hästar, 
säger Marcus.

I denna nya strategi finns också två stora projekt som lan-
serats i år – Optionsprogrammet för uppfödare och Visnings- 
dagarna där man bjuder in till talangjakt tillsammans med  
flera samarbetspartners. Hästar har visats en gång på Flyinge i 
vår och en gång på Strömsholm i höst. 

– Det var gott om anmälda hästar och många fint visade. 
Visningsdagarna är ett ypperligt komplement till vår rekryte-
ring. Förhoppningsvis kommer föreningen att ha köpt flera nya 
hästar, säger Marcus.

e t t s ät t at t b e dr i va av e l

Optionsprogrammet innebär att några utvalda uppfödare som 
betäcker ett fuxsto med en fuxhingst får en premie varje år så 
länge dräktighet och föl utvecklas som de ska. 

– Det är ett samarbete där vi kan bedriva avel inom fören-
ingen utan att äga stona själva, säger Marcus.

– Femtio uppfödare anmälde sig till programmet och vi har 
besökt varenda en av dem. Bland dessa tog vi ut tio. 

Att betäcka med en fuxhingst är dock inte det enklaste.
– Det finns inte så många fuxhingstar i Sverige. Tidigare 

har vi köpt många avkommor till Hip Hop, men han lever inte 
längre. Nu är det Magic Park som tillverkar fuxar. Rosebank är 
en ung hingst som är lovande och vi har ett sto som är dräktigt 
med honom i Optionsprogrammet, säger Harald.

– Vi kommer att få fortsätta att åka på annonser för att köpa 
in hästar. För Optionsprogrammet ligger det fem år framåt i  
tiden innan vi har några hästar, konstaterar Harald. 

h ä s t e n s  v ä g  t i l l  b e r i d n a  h ö g v a k t e nh ä s t e n s  v ä g  t i l l  b e r i d n a  h ö g v a k t e n

Marcus Lundholm är hippolog och hästrekryteringsansvarig för 
Beridna Högvakten. Harald Jönsson är exteriördomare och medverkar 
vid all rekrytering.

Hästarna visas både med och utan ryttare.

Mankhöjden är viktig. Beridna Högvakten vill ha hästar mellan 165 och 175 centimeter, för Polisen gäller 165–185 centimeter.

SÅ GÅR HÄSTKÖPET OFTAST TILL

•   Säljaren skickar bild och film på hästen och man kontrol- 
lerar uppgifterna om den i SWB:s avelsdatabas.

•   Man tittar på hästen i verkligheten och gör en linjär- 
beskrivning – hur ser den ut i typen. 

•   Hästen rids i samtliga gångarter, först av säljaren, sedan av 
Försvarsmaktens personal.

•   Hästen veterinärbesiktigas inklusive en röntgenundersök-
ning och allt dokumenteras noga. 

•   Beslut om köp tas gemensamt av Försvarsmakten och  
Föreningen för den Beridna Högvakten. Avtal skrivs.

HÄSTENS VÄG IN I VERKSAMHETEN

1. En ung häst som köps in på våren får ett sommarbete  
hemma.

2. På hösten börjar utbildningen, på Ridskolan Strömsholm.
3. På våren görs en protokollförd utbildningskontroll och 

hästen lämnas över till Försvarsmakten.
4. Hästen lär känna sina nya arbetskamrater på sommarbete 

med Beridna Högvaktens hästar.
5. På hösten fortsätter utbildningen på Kavallerikasern, där 

hästen får lära sig att gå i stadsmiljö och bära paradutrust-
ningen. 

VISNINGSDAGARNA – KRAFTSAMLING  
FRÅN ANRIKA ORGANISATIONER

Hovstallet, Polisen, Flyinge och Ridskolan Strömsholm delar 
Beridna Högvaktens svårigheter att hitta lugna, stabila häs-
tar. Därför har man gått samman för att arrangera visnings-
dagar. Vid årets två dagar på Flyinge och Strömsholm har  
46 lämpliga, svenskfödda hästar i åldern 2–10 år visats och 
flera har valts ut.

Djuren behöver dig!

Svenska Blå Stjärnan är en frivillig  
försvarsorganisation som tar hand om  

lantbrukets djur när det krisar. 

Vi har utbildningar för dig som vill vara en resurs 
vid smittoutbrott eller andra händelser som kan 

drabba djuren.

Vi är också en mötesplats för dig  
som gillar djur. Våra lokala förbund och ung-
domsavdelningar finns över hela landet och 

anordnar aktiviteter och läger med inriktning mot 
hund, häst och andra sällskapsdjur.

Vi vill bli fler! Bli medlem idag
svenskablastjarnan.se

Foto: Binnerstam
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”Nu var det lätt  
att sälja häst”

Ulrika Fåhréus är känd i ridsportsverige som bloggaren Ponny- 
mamman, men hon är också uppfödare ”för husbehov”. 

– Jag tog ett par föl på stoet som var mitt livs häst. Vi tänkte  
att den senaste skulle vara påläggskalv för min dotter Saga, 
som tävlade i fälttävlan. 

Men Saga slutade tävla i samband med pandemin. 
– Nu stod jag med en massa hästar och insåg att jag måste 

sälja någon av dem. 
Det blev påläggskalven Chill Out (Red Hot Chilli x Danzas) 

och Ulrika visste att han skulle passa för Beridna Högvakten. 
– Jag har aldrig haft en så stabil och orädd häst. Han är 

otroligt nyfiken och älskar människor.
– Jag hade haft kontakt med Johan Lundin, som Saga trä-

nat för. Jag visste att han var ute och scoutade för Beridna 
Högvakten, så jag ringde honom. 

– Det brukar vara jobbigt att sälja häst, men nu var det lätt. 
Johan kom ut tillsammans med två beridare. Senare kom 
Marcus Lundholm och Harald Jönsson och tittade noggrant 
igenom hans exteriör och stamtavla och förhörde sig om hur 
han vuxit upp. 

– Sedan fick han gå på bete här över sommaren så att jag 
fick säga adjö ordentligt. På hösten levererade jag honom till 
Strömsholm och då hade jag klarat av min separation och 
stod inte och grinade.

– Det känns så bra att ha sålt till Beridna Högvakten. Jag 
gillar militärerna, det är rak kommunikation, professionellt 
och tydligt. Det hade varit en mardröm att sälja till en privat-
person som inte klarar av honom och se honom få en dålig 
start och säljas hit och dit. 

– Han är inte min häst längre, men han är min uppfödning 
och det kommer han alltid att vara. Jag ser fram emot att se 
honom i paraden och få vara stolt en dag. Vi skojar om att nu 
är jag kunglig hovleverantör.

Ulrika Fåhréus tillsammans med sin uppfödning Chill Out. 

Markan Cosmopolit (SWB) e Cohiba u. Olida - Calido I, 
föddes 2011 på Väddö hos Sören Savgren, där han 
växte upp i stora kuperade hagar. 

Senare såldes han till riksanläggningen 
Ridskolan Strömsholm. Han trivdes 
inte riktigt som skolhäst men kom till sin 
rätt hos Stallmästare Jens Fredricson  
och gjorde sitt första mästerskap
i år under VM i Herning.

Beridna Högvaktens Akademi för unga hästar 

major växer upp

Beridna Högvaktens Akademi för unga hästar är ett projekt 
som uppfödaren Erik Johansson i Vollsjö tagit initiativ till. 
När hans sto Pear Avenue födde fölet Major (Primär x Roven 
xx) den 21 april 2021 kände han att det skulle passa bra hos  
Beridna Högvakten. Han ville ge fler chansen att följa en ung 
häst genom uppväxten och utbildningen.

Precis som alla andra hästar måste dock Major visa att 
han passar i Beridna Högvakten och uppfyller alla krav – än 
så länge kan vi checka av att han har rätt ras, färg och kön och 
verkar vara en lugn och nyfiken häst. Vid sin första premiering 
fick han 83 procent.

Major är det första fölet som vi får följa på detta sätt och 
akademin är också ett sätt att lyfta fram uppfödarna. 

Major har nu hunnit bli en ung valack som tillbringat som-
maren med sina vänner på sommarbetet. Nu lär han sig att 
lastas, verkas och hanteras och går tillsammans med sin vän 
Peter Pan.

1. Major får lära sig att verkas och lastas i släp. 
2. I april fyllde han ett år. 
3. Han har fått njuta av ett långt härligt sommarbete.

1.

2.

3.

h ä s t e n s  v ä g  t i l l  b e r i d n a  h ö g v a k t e n
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Mikael Olofsson i Hjärnarp hade hästar 
som liten, men slutade rida när han var 
18 år.

– Jag tog upp det igen när jag var 42 år 
och då köpte jag Cleo. Hon är väldigt kär 
för mig, så harmonisk och lätt att ha att 
göra med – fastän hon är ett sto!

Mikael har tävlat Cleo, som egentli-
gen heter Veuve Cliquot (Warsteiner x 
Jirlow), lite sparsamt i hoppning och ri-
dit hubertusjakter med henne. När hon 
blev skadad valde Mikael att betäcka 
henne och det blev ett hingstföl efter 
Copycat. 

– Det blev ju ett jättefint föl och nu 
när jag inte riktigt hunnit med Cleo så 
mycket ville jag betäcka henne igen för 
att hon skulle ha en funktion. En kompis 
tipsade om Optionsprogrammet.

– Det vore fint om fölet hamnar hos 
Beridna Högvakten. Att man får veta 
vart det kommer, att det får ett bra liv 

och inte kommer att säljas hit och dit.
Cleo är ett otroligt lugnt, nästan 

lite sömnigt, och vänligt sto, berättar  
Mikael. 

– Men hon är väldigt framåt, pigg och 
glad när jag rider. Hon är en bra hopp-
häst, vi kallar henne lilla gummibollen.

– Vi betäckte med Chini con Yannik, 
som jag sett på hingstvisningen på Fly-
inge. Cleo är ganska robust, så jag vill ha 
en lite smäckrare hingst. Det kan ju bli 
så att jag får behålla fölet och då vill jag 
ha en häst som passar mig. 

Mikael lovar att fölet ska få en god 
uppväxt.

– Jag tröttnade på att vara inackor-
derad, så jag köpte en gård och byggde 
stall med lösdrift och två boxar. Hästar-
na får gå ut och in som de vill och har en 
foderautomat. De har jättestora hagar 
och skog. Fölet kommer att få en jättefin 
barndom! 

h ä s t e n s  v ä g  t i l l  b e r i d n a  h ö g v a k t e n

UPPFÖDARNA SOM SÄKRAR  
HÄSTTILLGÅNGEN

Ett nytt initiativ ska långsiktigt trygg rekryteringen av lämpliga svenskfödda hästar till Beridna Högvakten.  
Möt ett par av uppfödarna som är med i programmet – och deras fina ston. 

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n   foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e

Optionsprogrammet som lanserades i år knyter uppfödare till 
Beridna Högvakten och blir ett sätt att ha egen avel inom fören-
ingen – utan att äga några egna ston. 

Hela femtio ston anmäldes till programmet och tio valdes 
ut. Enbart fuxston från SWB-uppfödare får vara med och de 
ska ha ett stabilt och trevlig temperament. Det är också viktigt 
att den unga hästen kan erbjudas en god uppväxt och att man är 
beredd att delta i alla steg i programmet. 

En premie betalas ut till uppfödaren varje år så länge kra-
ven uppfylls. Det första året betäcks stoet med en lämplig fux-
hingst och vid 90 dygns konstaterad dräktighet för uppföda-
ren en premie om 15 000 kronor. Blir det sedan ett hingstföl 
utgår 15 000 kronor år två, tre och fyra. Det femte året, när 
valacken är fyra år, kontrolleras hans lämplighet av Beridna 
Högvaktens rekryteringsgrupp och köps in om den möter kri-
terierna.

h ä s t e n s  v ä g  t i l l  b e r i d n a  h ö g v a k t e n

Mikael Olofsson med sitt sto Cleo, Veuve Cliquot – 
eller ”lilla gummibollen”.

Genom samarbete med uppfödare ska fler fuxföl bli framtida högvaktshästar.

När Frida Uddh inte längre kunde rida sin dressyr-
häst Bianca B så mycket började hon ta föl på henne. 

FO
T

O
: PR

IVA
T

FO
T

O
: PR

IVA
T

13

Frida Uddh arbetar på Tenhults natur-
bruksgymnasium och tävlade tidigare 
sitt sto Bianca B (Hip Hop x Highlight) 
upp till medelsvår dressyr. 

– Men min kropp har satt stopp mot 
att rida så mycket.

Istället betäckte hon stoet och den 
första avkomman blev  Gustavias Vanity. 

– Som alla uppfödare hade jag en stor 
dröm om att föda fram en fantastisk, 
framgångsrik häst och hon verkade bli 
väldigt fin. Målet var treårstestet, men 
tyvärr fick hon en spik rakt in i hoven och 
därför betäckte jag även henne.

– Så kom det här programmet och jag 
tänkte att det vore kul att få bidra till kul-
turarvet. Jag vill föda upp i liten skala, ha 

det personligt. Det här programmet är 
ett sätt att få ut sin uppfödning och visa 
att man finns.

Frida valde Magic Park till Bianca, en 
populär hingst som är – självklart – fux. 
Unghästen har hon inte betäckt i år, hon 
är nu återställd och ska vidareutbildas av 
Victoria Almgren. 

– Jag får många frågor och folk undrar 
vad man får betalt. ”Det var inte myck-
et pengar”, säger de – men vill man ha 
pengar i plånboken ska man inte hålla på 
med hästar!

Frida har sina hästar hos goda vänner 
i ett litet stall med stora fina hagar. 

– Som mest har vi fem hästar på går-
den, som växelbetar med kor.

”Det vore kul att få bidra till kulturarvet”

”Fölet kommer att få en jättefin barndom”
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Systemet med rusthåll fanns mellan 1682 och 1901. Det inne-
bar att en gård mot skattebefrielse ansvarade för att hålla ka-
valleriet med en ryttare och häst. Precis som Föreningen för 
den Beridna Högvakten idag anskaffar och äger hästarna i 
den beridna vaktparaden, köpte rusthållaren hästen och ägde 
den, medan Kronan godkände den, gav reglerna för dess an-
vändning, nyttjade den och kasserade den. När hästen kasse-
rats som oduglig till krigstjänst var dess fortsatta öde upp till 
rusthållaren. Det vanligaste var att större gårdar rustade för en 
häst, men en del större gods kunde svara för flera. I områden 
där gårdarna var för små för att ensamma svara för ett rusthåll, 
kunde flera gårdar gå samman. Hästen kunde bli ensam på går-
den, stallas upp med andra hästar, eller flytta runt mellan delä-
garna i rusthållet. På plats skulle den nya hästen ridas in. Det 
var rusthållarens ansvar. Ryttaren medverkade, med stöd från 
kamraterna i sitt korpralskap.

f ic k r i da s hö g s t t vå m i l

Hemma på rusthållet fick hästen nyttjas med begränsningar. 
Den fick ridas högst cirka två mil från rusthållet samt lika långt 
dra olastad släde eller olastad lätt vagn, i båda fallen med högst 
två åkande personer. Det var skillnader i hur detta utnyttjades. 
Även när ryttaren rastade hästen, gällde samma regler. Huvud-
delen av året stod hästen på stall. Först efter regementsmötet 
fick hästen släppas på grönbete. Hästen innebar en stor inves-
tering för rusthållaren och det låg därför i hans intresse att vår-
da den. För skötsel och motion kunde han utnyttja ryttaren.

På regementsmötena fick hästen lära sig att gå med andra 
hästar och på sin plats i ledet i alla de rörelser som kompani-
et skulle behärska. Inför mötena skulle ryttaren vårda hästens 
mundering och se till att hästen blev skodd. Till och från mötet 
måste han skritta hästen. Men det kunde ändå gå fortare hem-
åt. För hästen väntade en välfylld krubba, medan ryttaren kun-
de räkna med att bli inbjuden till rusthållaren på en bit mat och 
ett par supar för att berätta om mötet och hur hästen skött sig. 

f l e r h ä s ta r m å s t e k a l l a s i n

Så började ett nytt år på rusthållet inför nästa möte, men så 
skulle det inte förbli. I början av 1800-talet började man in-

föra rekryt- och remontmöten. Under året nyantagna ryttare 
och remonter samlades på regementets övningsplats. Hästar 
kallades in för rekryternas utbildning, samtidigt som de nya 
följde med de erfarna ryttare som tagits ut till remontryttare. 
När beväringsinrättningen infördes 1812 var utbildningstiden 
i början så kort att tjänsten var till fots. Först 1885 förlängdes 
tiden, så nu måste fler hästar kallas in. Den lugna tiden på rust-
hållet började ta sitt slut. Så kom förändringen 1901 som inne-
bar att rusthållshästarna fasades ut. 

Under de mer än tvåhundra år som det yngre indelningsver-
ket existerade skedde naturligtvis förändringar. Men framfö-
rallt utvecklades olika traditioner vid de olika förbanden, kan-
ske också mellan kompanier. Samtidigt höll traditionerna i 
stort i en obruten kedja. I grunden låg instruktionen från när 
systemet med rusthåll infördes på Karl XI:s tid.

Skicka dina frågor till: hedvig.wilander@beridnahogvakten.se 
Postadress: Beridna Högvakten, Artillerigården, Riddargatan 13, 
114 51 Stockholm

överstelöjtnant anders ahliny svar ar  
på fr ågor om beridna högvaktens hästar, 
hästhållning genom historien och det 
militär a. 

En av de sista indelta livhusarerna vid K 3.  
Nr 97 Wessman på Livskvadronen.  
Rusthållshästen är Liv/100, mörkbrunt sto, 
antaget 1882 som fyraåring. 

Nya generalsekreteraren Carol Paraniak var chef för K 1 på 1990-talet. 

hur levde hästen på rusthållet?

Han var 39 år när han började rida, men 
under sin tid som chef för K 1 ledde Carol 
Paraniak 23 kungliga korteger. 

– Jag är skolad i kavalleriet i Umeå, 
men det var inte beridet. När jag blev chef 
för K 1 1996, då det var ett eget regemen-
te, började jag ta ridlektioner ett år innan 
jag skulle tillträda, berättar Carol.

– Jag har hållit på med idrott sedan tio- 
årsåldern, så jag hade fysisk förmåga. 
Men att rida är ju svårt! Jag gav mig ändå 
tusan på att jag skulle bli tillräckligt bra 
för att genomföra de uppgifter som för-
väntades av mig. 

 h a r a l dr ig s l ä pp t tag e t 
Efter tiden på K 1 arbetade Carol bland 
annat inom Försvardepartementet och 
internationellt, under EU-flagg i Paris 
och under NATO-flagg i Afghanistan.

– Men ända sedan jag var chef här har 
jag suttit med i två stiftelser inom Kaval-
lerikasern, så jag har aldrigt riktigt släppt 
taget.

Som ny generalsekreterare ser Carol 
många viktiga uppgifter att arbeta med.

– Den största utmaningen är att stärka 
hästbeståndet, både kvantitativt och kva-
litativt. En utmaning är att det är svårt att 
rekrytera den sortens hästar som vi be-
höver. De ska vara lugna hästar som kan 
skritta till slottet och klarar stadsmiljön.

– Man måste gå tillbaka och titta vad 
som var kärnuppgiften när föreningen 
bildades på 1980-talet. Vår absolut vikti-
gaste uppgift är hästarna.

b r a s a m a r b e t e v i k t ig t

Under året har nya initiativ tagits för att 
hitta rätt hästar, bland annat Options-
programmet och Visningsdagarna (läs 
mer på sidan 6).

– Förutsättningen är att vi får ett ökat 
medlemsantal och även att våra sponso-
rer och donatorer tycker att det är viktigt. 
Sedan också att att samarbetet mellan 
Försvarsmakten och föreningen är bra.

Närmast väntar nya förhandlingar 

med Försvarsmakten. Idag ansvarar För-
eningen för anskaffning och utbildning 
av hästar och delar kostnaden för driften 
med Försvarsmakten.

– Föreningen ser att hästrekrytering-
en kostar alltmer och för oss är driften en 
stor del av budgeten. Men för Försvars-
makten motsvarar den cirka femton flyg-
timmar med ett JAS-plan.

s k a b l i h e l a s v e r ig e s f ö r e n i ng

– Sedan skulle jag vilja arbeta för att 
det här blir hela Sveriges fråga. Nu kom-
mer hälften av alla medlemmar från 
Stockholms län. Det vore väldigt roligt 
om vi kunde få medlemsantalet norr om 
Dalälven att öka.

Han hoppas kunna få mer medlem-
mar genom att Beridna Högvakten syns 
mer.

– Vi ska visa att vi finns, synas mer på 
stan, göra fler högvakter och åka ut i lan-
det. Att visa upp en fin verksamhet är det 
bästa sättet att rekrytera. 

”VI SKA 
VISA ATT 
VI FINNS”

Bli hela Sveriges förening,  
etablera ett nytt sponsorprogram,  

förhandla ett nytt avtal  
med Försvarsmakten och det  

allra viktigaste – utöka  
och utveckla hästbeståndet. 

– Vår viktigaste uppgift är hästarna, 
 säger Carol Paraniak, ny 

generalsekreterare för Föreningen  
för den Beridna Högvakten.

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n  
foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e
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h ä s t s k ö t a r n a

Sedan 2017 arbetar civila anställda hästskötare med att ta hand 
om hästarna på Kavallerikasern. En av dem är Sanna Sjöö, 25 år, 
som var en av de första som anställdes och som nu arbetat där 
i fem år. 

– Jag gick på naturbruksgymnasium och gjorde praktik på 
Kavallerikasern och de frågade om jag var intresserad, berät-
tar Sanna.

Då fanns endast en civil ridlärare och en beridare, övriga var 
soldater och befäl. Idag finns tjugo civilanställda hästskötare. 
Hästskötarna tar hand om stallet och hästarna tillsammans 
med soldaterna och motionerar konvalescenter eller hästar 
som behöver komma ut lite mer.

– Vi har passhästar som vi har lite särskilt ansvar för. Vi ser 
till att ansa deras manar och svansar och ger dem lite extra om-
sorg. Det är väldigt mysigt, tycker jag.

e n s t o r om s tä l l n i ng f r å n a n dr a h ä s t s kö ta rjo b b

Jenny Söderlund, även hon 25 år, är ganska ny på Kavallerika-
sern. Hon har haft flera olika jobb inom hästnäringen, både 
som ridlärare, stallärare på naturbruksgymnasium och täv-
lingshästskötare hos bland andra Pether Markne. 

– Det har varit en stor omställning från jobbet som tävlings-
hästskötare. Här går man till jobbet och sedan har man fritid. 
Är du tävlingshästskötare blir det hela ditt liv. 

De gör allt för hästens bästa 
Tjugo civilanställda hästskötare ansvarar för hästarnas välbefinnande på Kavallerikasern.  

Vi träffade två av dem, Sanna Sjöö och Jenny Söderlund, båda 25 år.

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n   foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e

Hästarna har tillgång till gräshagar på andra sidan Lidingövägen där de släpps två och två och får en liten promenad när de leds dit. 

– Här är vi ett team. Sanna Sjöö och Jenny Söderlund arbetar som hästskötare på Kavallerikasern. 

Det är viktigt att hålla rent och snyggt i stallet.

Så här kan en dag se ut

06.00 
Hästskötarna som har passet 

”Stallpost morgon” är först på plats 
och fodrar alla hästar och skrubbar 
vattenhinkar.

06.30 
Börjar släppa ut hästar i hagarna 
och sätta hästar i skrittmaskin. 

07.00 
De som varit först på plats tar lite 
kaffe innan det är dags att ta in 
de första hästarna från skrittma-
skinen. Nu kommer nästa grupp, 

”Mock- och ridpasset”, som släpper 
ut hästar i gräshagarna på andra 
sidan Lidingövägen. Hästskötarna 
mockar hästarnas boxar tillsam-
mans med soldaterna. Man lägger 
in nytt strö, sopar och gör fint i 
stallet.

09.00 
Morgonfika för alla på anlägg-
ningen – soldater, hästskötare och 
befäl. ”Stallpost morgon” fort- 
sätter att ta hästar till och från hage  
och skrittmaskin. ”Mock- och  
ridpasset” rider, longerar, tömkör 
eller promenerar hästar.

12.30 
”Stallpost morgon” går hem och 
”Avgång” som har samma arbets-

uppgifter, men håller i kvälls- 
passet, börjar. 

16.30 
”Mock- och ridpasset” slutar och 

går hem. 

21.30 
”Avgång” stänger stallet och går 

hem för kvällen efter att hästarna 
har fått sitt natthö. 
      Varje femveckorsperiod jobbar 
hästskötarna också två helger.  
Då har man en dag med ”Mock- 
och ridpass” från 07.30–16.30 
och en dag med ”Stallpost” från 
06.30–20.30.

– Nu behöver man inte ligga vaken 
på kvällen och undra om man beställt  
foder i tid. Där var man den som ensam 
var närmast hästarna och tog själv de  
flesta besluten kring deras välbefinnan-
de. Här är vi ett team och vi har en vete-
rinärassistent som vi kollar med när en 
häst behöver extra vård, vilket är fantas-
tiskt.

m a n m å s t e va r a h e l o c h r e n

– Men man måste vara hel och ren! 
När jag jobbade i tävlingsstall kunde jag 
gå och utfodra hästarna i mjukisbyxor. 

Det gör man inte här. Vi ska ha prydliga 
kläder, inga rosa tröjor! Snart ska vi ock-
så få en egen ”uniform”.

Jenny har egen häst vid sidan av job-
bet, ett varmblodssto som nyligen fick 
ett hingstföl – båda är fuxar.

– Så jag känner mig som hemma här 
bland alla fuxarna!

Sanna tvingades ta bort sin häst för 
ett år sedan, men får umgås med sina fyr-
benta arbetskamrater även på fritiden. 

– Det är fint att man kan boka hästar 
på ledig tid och hjälpa till med en uteritt, 
tycker hon. 

h ä s t s k ö t a r n a
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h ä s t a rh ä s t a r

I vintras kom en ny ras till den beridna vaktparaden i form av 
pukhästen Ross af Breavad, en Brabant eller ”belgisk häst”. 
Han är dock uppfödd i Sverige, av Thomas Carlsson i Grime-
ton öster om Varberg, som föder upp arbetshästar och kör med 
i skog och lantbruk. På sommarhalvåret sköter han, sambon 
Jessica Bergqvist och deras hästar jordbruket i Äskhults by, ett 
historiskt kulturreservat, med enbart gamla redskap. Vintertid 
jobbar de i skogen, framförallt i naturreservat.

dr a m at i s k s ta rt på l i v e t

– Vi hade en avelsmärr från Danmark som vi betäckt, berät-
tar Thomas. 

Fölningen gick bra, men stoet blev sjukt och kördes till klinik.
– Klockan tre på natten ringde de och sa att hon svettades 

och hade hög puls och att de ville avliva henne. 
– Vi skrev på amningsjouren att vi hade en ensam fölunge 

och redan klockan åtta på morgonen ringde de om ett halv-
blodssto som mist ett föl i Halmstad. Vi körde ner fölet dit och 
där hade de efterbörden kvar, så vi smetade in honom i det och 
stoet tog sig an honom på en gång. Vi tog hem båda över som-
maren och han växte så att han nästan blev större än stoet.

Det var Ross – som fortsätte växa. Han kördes in när han var 
två år och började jobba litegrann vid tre. 

t i l l fä l l ig h e t at t h a n s å l de s

– Han har alltid varit snäll och okomplicerad, men inte haft 
den där riktiga gnistan framåt som man vill ha när man kör 
tunga lass i skogen. 

När Thomas skulle sälja en rundbalsplastare från sitt lant-
bruk kom Harald Jönsson för att titta på den.

– Men när han fick se hästarna och Ross glömde han plasta-
ren och undrade om han fick komma tillbaka och visa honom 
för några andra. 

Harald Jönsson är nämligen exteriördomare och medverkar 
i Beridna Högvaktens rekrytering av nya hästar.

Nu har Ross varit på Kavallerikasern sedan i vintras. 

r e d ru n t o c h s k r e k

Magnus Olsson är slagverkare och den som sköter pukorna 
i Livgardets dragonmusikkår. Det är han som rider den nio-
hundra kilo tunge Ross i paraden.

– När vi har tränat har han lärt sig väldigt fort, han har ett bra 
psyke, tycker Magnus.

– Han var lite riden innan, berättar uppfödaren Thomas.Vi 
rider ut på selarna när vi ska ta oss långt ut i skogen. De får vara 
packhästar och bära höpåsar, bensindunkar och redskap. Och 
i två månader innan han åkte hade vi pukorna här hemma och 
trummade runt för att vänja hoonom.

– Det var mycket nytt för honom. Vi håller inte i tyglarna 
utan har fottyglar. Så var det Stockholmstrafiken, ljudet från 
trummorna och trumpeterna, kommandon från soldaterna, 
mycket publik, hastiga rörelser och applåder, säger Magnus. 

– Han var ju draghäst och van att lyssna på kommandon, så 
det var svårt för honom när de skrek ”Givakt!”. Men vi red runt 
med honom och skrek och lärde honom att inte lyssna på det. 
Han fattade ganska fort att det inte gällde honom.

brabant – den belgiska hästen
Det finns kanske 20 individer i Sverige, varav Thomas  
Carlsson har nio. Han är den ende i Sverige som har en god-
känd hingst – som är godkänd i den danska stamboken. 
Världens största häst var länge en brabanthäst som hette Big 
Jake, som var över 2 meter i mankhöjd. Han dog 2021.
De första bevisen om rasens uppkomst är daterade till cirka  
år 1000 e.Kr.

Tungt och 
tryggt 

nytillskott
Den belgiska hästen Ross af Breavad 

har snabbt blivit en stabil pukhäst 
 i den beridna vaktparaden – där han 

hamnade av en ren tillfällighet.

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n  
foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e

Ross uppfödare Thomas Carlsson använder hästar i skogen  
och lantbruket på samma sätt som för hundra år sedan.

Thomas använder gamla lokselar och vagnar när han arbetar med hästarna.

I teamet bakom Ross ingår, förutom Thomas 
Carlsson, sambon Jessica Bergqvist och hennes 
dotter Frida, som är den som ridit honom med 
pukor för att träna inför högvakten.
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Intervju donator Gösta

– I grunden har jag alltid varit intresserad av hästar, säger 
Gösta Johnsson i Helsingborg, som har donerat två hästar till 
den Beridna Högvakten.  

– Jag har själv haft häst tidigare och ridit mycket. Vi hade en 
frivilliggrupp av husarer som jag gick med i. Där red vi mycket 
formationsridning och parader, från 1970 och i tjugo år framåt. 

v i l l e i n t e vä n ta

Göstas första donation är nu 11-årige Cesar II (Baltimore x Mo-
desto, uppfödare Anneli Olsson, Nybro), som kom till Beridna 
Högvakten 2018. Han är en högrest häst på 178 centimeter. 

Den andre är 9-årige Elit (Cabachon x Julio Mariner xx, upp-
födare Hanna Evestål), som kom till Kavallerikasern nu i höst 
efter sommarbetet och som håller på att utbildas vidare. 

– Min vän Arvid Gierow, som var medlem i Föreningen för 
den Beridna Högvakten, sa ”Du ska verkligen vara med och  
donera en häst!”.

Det tog inte lång tid för Gösta att bestämma sig och han ville 
inte vänta på att man skulle hitta en ny häst att köpa in för hans 
räkning. 

– Istället har jag valt att ta befintliga hästar.
Göstas vän Arvid var inte lika snabb i vändningarna, men nu 

har även han bestämt sig för att donera en häst.
– Det kommer dock att ta ett år för honom innan han får sin 

häst. Men det blir roligt, då har vi det gemensamt.
– Det betyder mycket, för Sveriges del, att vi har den Beridna 

Högvakten. Det är mycket bra uppvisningar och det är folkkärt. 
– Uppgiften är ju i grunden att skydda kungen och kunga- 

huset. Jag känner en stor stolthet i att Beridna Högvakten finns.

ö n s k a r m e r ko n ta k t m e d h ä s ta r n a

Även om Gösta, nu 86 år gammal, inte rider längre, så är häst-
intresset fortfarande starkt.

– Som alla andra hästintresserade följer jag svenska ryttare  
och landslaget på tv och tittar på hästhoppningar. Jag brukar  
även besöka Sweden International Horse Show på Friends  
Arena i Solna.  

Blir det fler hästar?
– Jag skulle kunna tänka mig det, men jag tror inte att det blir 

verklighet.

– Jag var relativt gammal när jag gjorde lumpen, 23 år, och 
hade hunnit jobba i restaurangbranschen och i skoaffär och 
ta en kandidatexamen i arkeologi, berättar överstelöjtnant  
Camilla Sjöhlén. 

– Min ambition var att klara tre veckor där, då skulle jag vara 
nöjd. 

Nu har Camilla arbetat inom försvaret i 23 år, halva livet. 
Hon har varit på trafikpluton, jobbat med stridsfordon på en 
pansarbataljon och upplevt den stora regementsdöden där hon 
fått flytta från först Sollefteå och sedan Östersund. I sju år var 
hon på Karlberg och jobbade sedan centralt i Försvarsmakten 
med bland annat en strategisk tjänst inom personalförsörj-
ning. Så läste hon till överstelöjtnant och är nu sedan ett år till-
baka chef för Livbataljonen. 

kom pl e x v e r k s a m h e t

I rollen som chef för Livbataljonen är Camilla Sjöhlén batal-
jonschef, men även platschef med arbetsmiljöansvar för alla i  
verksamheten på Kavallerikasern – och även krigsförbands-
chef.

Har du genomfört många förändringar sedan du började?
– Den största förändringen är utvecklingen i den beridna 

delen, där vi håller på att få ordning på utbildningen och säker-
ställa hästvälfärden. Där har det gått framåt på ganska kort tid 
och där har vi ett otroligt stöd från föreningen för den Beridna 
Högvakten.

Vad är det bästa med ditt jobb?
– Hittills har jag inte haft en enda dag som varit lik en an-

nan. Man vet aldrig vad man kastas in i när man kommer till 
jobbet. Det är komplext med människor men också komplext 
med hästar. Fordon är enklare, är de trasiga lämnar man dem 
på reparation.

Vilken är din största utmaning?
– Att balansera alla traditioner och gammalt tänkande mot 

att det sker en relevant utveckling. 

Är utveckling lättare eller svårare inom en militär organisa-
tion? 

– Mitt spontana svar är att det borde vara lättare, men vi 
är en extremt hierarkisk organisation – vilket är både bra och  
dåligt. Det gör att det tar längre tid, kopplat till viss frustration. 

Varför är det bra med en hierarkisk organisation?
– Vi är alla skolade i att ta order och ge order, det är lättare 

att utkräva ansvar. Försvarsmakten är en fantastisk organisa-
tion att jobba i och här finns otroligt mycket utvecklingsmöj-
ligheter.

ä l s k a r at t plug g a

Förutom sin master i krigsvetenskap och utbildning till över-
stelöjtnant har Camilla hela tiden fortsatt med universitets- 
studier.

– Jag har väl 450–600 högskolepoäng. Jag pluggar för att det 
är kul och en del av hjärnan mår bra av att ägna sig åt annat. Jag 
har nog 90 poäng i ledarskap och det roligaste är kanske att jag 
har 7,5 poäng i djurparkens utveckling.

Hur är din relation till hästarna?
– Byggd på en hälsosam respekt! Jag har aldrig ridit, förut-

om på en möhippa en gång. Men de växer på mig varje dag och 
jag stannar alltid och pratar med hästarna i hagen innan jag går 
hem. De är ju också en del av min personal. 

Livbataljonen: Livbataljonen ska i händelse av kris och krig 
förstärka skyddet av rikets och Försvarsmaktens ledning.  
I fredstid ansvarar man för den statsceremoniella verksam-
heten och vaktar slotten i Stockholm och Drottningholm, en 
lång tradition som går tillbaka till 1523. Högvakten och den 
beridna vaktparaden tillhör Livbataljonen.

i den här intervjuserien möter vi personer 
i kretsen runt den beridna högvakten.

stolt donator
text: c a t h a r i n a  h a n s s o n   foto: f e l i c i a  m u r k e s

”utmaning att  
balansera  

tradition och  
utveckling”

Som chef för Livbataljonen har Camilla  
Sjöhlén inte en dag som är lik en annan. 

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n   
foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e

k r e t s e ni n t e r v j u

Gösta Johnsson har donerat två hästar till den Beridna Högvakten. Här vid överlämningen av hästen Elit, tillsammans med 
generalsekreterare Carol Paraniak.
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Handla i vår webbutik

POSTER
Porträtt av Beridna Högvaktens hästar, 

fotograferade av Marielle Andersson Gueye. 
Tryckta på 170 grams FSC-märkt papper.  

Fler motiv finns. Storlek 50 × 70 cm.
185 kr

PENDLETON JACKET
Pendleton är en modern skräddarsydd  

jacka med en sportig look. 
1 895 kr

BORDSTABLETTER 2-PACK
Stilfulla bordstabletter av hög kvalitet, med 
vackra parad- och hästmotiv i diskret ram.  

Fyra olika motiv som säljs i förpackning om 
två.  Mått : 40 × 30 cm.

300 kr

BROSCH
Vacker medlemsbrosch.  

Mått 34 mm.
475 kr

VÄST
Modern lättvadderad väst.  Tre fickor med 
dragkedjor samt två innerfickor. Brodyr på 

vänster bröst.
749 kr
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F O T O: C H A R L O T T E G AW E L L / K U NG L IG A S L O T T E N . S E

F O T O: F E L IC I A M U R K E S

F O T O: F E L IC I A M U R K E S

F O T O: H E DV IG W I L A N DE R

Här hittar du ett antal produkter speciellt framtagna för 
Föreningen. För hela sortimentet, besök vår webbutik genom 
att gå in på vår hemsida www.beridnahogvakten.se. Du har 
alltid säker betalning och din beställning levereras till din 

valda adress eller närmaste utlämningsställe. Frakt till- 
kommer, kostnaden redovisas vid beställning. Vid  leverans-
frågor maila info@nehreklam.se. Vi vill göra dig uppmärksam 
på att du endast kan göra din beställning i vår webbutik.

HAR DU FLYTTAT?
För att kunna förse dig med aktuell  
information behöver vi din nya adress 
när du flyttar samt din uppdaterade 
mailadress om du byter denna.

Maila kansli@beridnahogvakten.se 
så hjälper vi dig hålla ditt medlemskap 
uppdaterat!

MEDLEMSFÖRMÅNER
Fri entré till samtliga Kungliga slott  
och Hovstallet förutom vid särskilda 
evenemang. 15 % medlemsrabatt på 
hem- och villaförsäkring, 10 % rabatt  
på häst-, hund- och kattförsäkringar  
och 10 % rabatt på sjuk- och olycksfalls-
försäkring hos If. SEB erbjuder  
kvalificerad genomgång av din privat- 
ekonomi. Här finns med andra ord 
pengar att spara!

HÖJD MEDLEMSAVGIFT SKAPAR 
MÖJLIGHET TILL HÄSTINKÖP
De senaste åren har vi sett stora pris- 
ökningar och det gäller inte minst  
inköp av hästar, där priserna på SWB-
hästar har gått upp med 46 procent 
mellan 2015 och 2021. Årsstämman har 
därför fattat beslut om att höja med-
lemsavgiften till 275 kr för vuxna.  
Medlemsavgiften för ungdom är oför-
ändrat 125 kr. För familj gäller första 
medlem 275 kr, därefter 150 kr per ytter-
ligare medlem och 75 kr per ungdom. 

Senaste gången medlemsavgifterna 
justerades var 2018.

TACK FÖR VÄRDEFULLA GÅVOR
Alla gåvor till föreningen, stora som 
små, tar vi som bevis på hur upp- 
skattad och viktig vår verksamhet  
är. Gåvorna innebär att vi fortsatt  
kan köpa och utbilda fina hästar  
för tjänstgöring i den beridna vakt- 
paraden och korteger. Det gör det  
möjligt för oss att förvalta ett kultur-
arv som samtidigt är en av Sveriges 
främsta turistattraktioner. Viktigare 
och bättre kan det inte vara. Ett stort 
och varmt tack till er alla generösa  
givare.

Carol Paraniak,  generalsekreterare

MEDLEMSRESOR  
I HÄSTENS TECKEN
Under våren genomfördes en uppskat-
tad resa till Skåne och Danmark.

Deltagarna fick bland annat besöka 
paret Fredricson och deras vackra  
Grevlundagården, det danska slottet 
Amalienborg och museet Lousiana.

Extra uppskattat var besöket i det 
danska De Kongelige Stalde då med-
lemmarna fick närmare bekanta sig 
med Kladruberhästarna, en ras som 
också används i  den svenska Beridna 
Högvakten. Hovstallmästaren guidade  
runt i stallarna och som avslut serve-
rades det lunch ackompanjerat av en  
Carlsbergvagn dragen av två arbets- 
hästar.

Höstens resa gick till Visnings- 
dagarna på Ridskolan Strömsholm där 
medlemmarna fick följa inköpsarbetet 
av hästar och bekanta sig närmare  
med Riksanläggningen och slottet 
Strömsholm.

Nästkommande resa meddelas via 
nyhetsbrev till alla medlemmar.

LÅT DITT FÖRETAG BLI 
SAMARBETSPARTNER
Genom att stödja Föreningen för den 
Beridna Högvakten gör ditt företag  
en viktig insats för kulturarvet.

Välj mellan att bli Guld-, Silver-  
eller Bronssamarbetspartner.

På vår hemsida kan du läsa mer  
om de olika samarbetsformerna.  
För frågor och information kontakta  
kansli@beridnahogvakten.se

KEPS
Mörkblå keps i borstad bomullstwill med 

Beridna Högvaktens emblem i guldbrodyr. 
275 kr

f ö r e n i n g s n y t t
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s v e n s k a  b l å  s t j ä r n a ns v e n s k a  b l å  s t j ä r n a n

Med hästens hälsa i fokus
Ända sedan 1980-talet har Svenska Blå Stjärnan varit en resurs för att  

motionsrida och sköta Beridna Högvaktens hästar. 

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n   foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e  o c h  b l å  s t j ä r n a n s  a r k i v

Fia Malmqvist är en av 58 medlemmar i Svenska Blå Stjärnan 
som har ett ridtillstånd utfärdat av Livgardet och hjälper till 
med hästhållningen på Kavallerikasern. Hon har själv tidigare 
gjort värnplikten på K 1.

– Det är ett förtroendeuppdrag som helt styrs av Livgardets 
och hästarnas behov. Vi motionsrider hästar varje lördag och 
söndag och hjälper till med stalltjänst när alla andra är lediga, 
under julen och på nyår. 

f r i v i l l ig a k r a f t e r

De följer också med som hästskötare när musikkåren åker på 
turné.

– Allt vi gör är helt ideellt, vi gör det för att det är roligt.
Sedan flera år tillbaka är det fullt i gruppen och det är inte  

aktuellt att ta in några nya ryttare. När det väl händer ska man 
vara medlem i Svenska Blå Stjärnan, ha genomgått deras häst-
vårdskurs, vara 18 år fyllda och klara att genomföra ett ridprov, 
en uppridning för ett militärbefäl på Kavallerikasern.

– Där ska man kunna skritta och trava i balans och hoppa 

små hinder utan stigbyglar. Man ska också helst kunna rida tio 
gånger varje termin.

e n pau s i h ä s ta r n a s va r dag

Fia har själv varit med sedan 2010. Tidigare förekom fler aktivi-
teter, stjärnorna red lektioner, hoppade och det kunde bli fält-
ritter när man sov ute i tält och red med packhästar vid hand. 
Nu blir det enbart uteritter och lektioner på söndagarna.

– Man får uppleva Djurgårdens alla härliga ridvägar och 
möta likasinnade, med hästens hälsa i fokus. Det här samman-
för många olika människor som aldrig skulle ha träffats an-
nars. 

– Vi kan ta ut hästarna på en två och en halvtimmes tur en 
lördag. Vi galopperar aldrig, det är en regel. Vi skrittar och tra-
var, alltid två och två. Helst rider vi knä vid knä för att förbereda 
hästarna för högvakten och för att det ökar säkerheten, då kan 
de inte sparka varandra.

– Det blir en paus i hästarnas vardag och de får lite extra om-
pyssling av oss. 

SVENSKA BLÅ STJÄRNAN:  
HUNDRAÅRIG ORGANISATION  

MED SAMHÄLLSUPPDRAG

Svenska Blå Stjärnan har ett samhällsuppdrag och hjälper 
bland andra Jordbruksverket, länsstyrelser, kommuner och 
näringen. Det handlar om att ta hand om lantbrukets djur vid 
kriser, katastrofer, utbrott av smitta och andra händelser som 
kan drabba djuren. Runt om i landet finns drygt 1 600 utbil- 
dade Stjärnor som kan rycka ut och vaccinera djur, assistera  
veterinär samt ta prover på djur och beten. 

I år har Blå Stjärnan exempelvis hjälpt till att bekämpa  
fågelinfluensa och hjälpt flyktingar från Ukraina som kommit 
till Sverige med husdjur. 

Blå Stjärnan 
•   ordnar utbildningar bland annat i skötsel och vård av 

lantbrukets djur, smittskydd, villkorad läkemedelsanvänd-
ning, kontrollberedskap för honungsbin och traktor och in-
omgårdsmekanik.

•   har tagit fram checklistor för djurägare som vill ha bättre 
krisberedskap. 

•   Blå Stjärnan hjälper Livgardet med hästhållningen vid 
Kavallerikasern genom att motionsrida hästar och bistå med 
stalltjänst. 

•    Lokalföreningarna ordnar olika egna aktiviteter som 
studiebesök, tappskokurs, hästvårdsutbildning, läger för barn 
och ungdomar och clinics.

Historia: Hjälp för djur i krig

När första världskriget härjade i Europa drabbades  
arméhästarna hårt. På julafton 1914 bildades ett inter-
nationellt förbund av föreningar till bistånd åt djuren i 
krig, Röda Stjärnan. De svenska djurskyddsförening-
arnas centralförbund startade då Svenska Röda Stjär-
nan för att organisera sjukvårdsberedskap för djur  
under krig. Männen var uppbundna i försvaret, så man 
vände sig till kvinnor. De utbildades till hästsjukvår-
dare för armén och för att avlösa ordinarie ladugårds-
personal vid mobilisering.

Svenska Röda Stjärnan inrättade sjukstallar, som 
armén senare tog över ansvaret för. 

I Göteborg och Borås finns idag Blå Stjärnans djur-
sjukhus som startades på 1930- respektive 1950-talet. 
De drivs nu som stiftelser, där Svenska Blå Stjärnan 
representeras i styrelserna. Stiftelsen Djursjukhus i 
Stor-Stockholm arbetar för djursjukvård och är en be-
tydande delägare av kedjan AniCura.

1940 sände Svenska Röda Stjärnan en hästambu-
lans till Finland som låg under attack från den sovjetis-
ka armén – symboliserad av en röd stjärna. Man valde  
då att byta färg på emblemet och blev Svenska Blå 
Stjärnan.
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Smarta 
designlösningar 

för miljön

• Noll ballastvatten ger 
minskade utsläpp och 
minskad bränsleför-
brukning 

• Multifuel-motorer

• Batterier för minskad 
bränsleförbrukning

• Ny design på  
rampsystemet sparar 
tid i hamn och fartyget 
kan gå långsammare 
till sjöss

• Aerodynamiskt  
optimerad form  
minskar luftmotståndet 
med en tredjedel

Smartare design, lägre bränsleförbrukning, 
färre utsläpp och högre effektivitet

Med 80 års erfarenhet av fartygsbygge och drift  
bygger vi nu en ny generation RoRo-fartyg

Vi bygger för framtiden
VIKTIGT UPPDRAG MED GODIS OCH PLASTPÅSE

Här kommer den senaste rapporten från stallbacken, där vi har tillbringat dagar på  
Kavallerikasern med fotografering av hästarna, träffat en ny tränare och tittat till hästar  

på semester. Och framförallt har det varit en högtidlig hästöverlämning.

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n

f r å n  s t a l l b a c k e n

”Det är så här gamla fälttävlansryttare 
ser ut på ålderns höst: skadade kroppar 
och en glad blick som utstrålar en brist på 
konsekvenstänk”, skriver Ulf om bilden. 
Ulf och hans trasiga arm flankeras av 
till vänster – med nackfraktur – Johan 
Lundin, Försvarets representant i Beridna 
Högvaktens hästrekryteringsgrupp och till 
höger – med rejäl ortos runt foten – Peter 
Rosén, Livdragonernas Ridsportförening. 

Titta hit nu! Godis, en piska med plastpåse 
och gärna också hästgnäggningar från 
Youtube på mobiltelefonen ska locka fram 
glada hästöron.

Jason Hill och  Mr Bond.

Ulf Johansson har tillhört landslaget i 
fälttävlan och haft tränaruppdrag på 
landslagsnivå. 
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Jan Bernhammar donerade sin tionde häst 
till Beridna Högvakten. Här med Hubertus 
och generalsekreterare Carol Paraniak.

Som alltid utlystes en tävling för att döpa 
hela Sveriges häst. I år vann Ann-Helen 
Djivjak med namnet Ikaros och fick 
medverka vid överlämningen.
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Den 3 september överlämnades sju häs-
tar från Föreningen för den Beridna 
Högvakten till Försvarsmakten, tra-
ditionsenligt på Yttre borggården på 
Stockholms slott. Under ceremonin 
överlämnades Hela Sveriges häst för 
både 2021, Honnör, och 2022, Ikaros, 
tillsammans med hästarna CG, Greve  
Folke, Bolof, Galant och Hubertus.

Ulf Johansson är ny instruktör på Kaval-
lerikasern. Han är A-tränare i fälttävlan 
och har tävlat internationellt, ridit VM 
och vunnit SM och NM. 

Man kan följa Ulf och få en glimt av 
våra unga hästar och livet på Kavalleri- 
kasern via hans blogg på ridenews.se 
och hans egna sociala medier.

Catharina Hansson är redaktör  
för Beridna Högvaktens tidning.

Alla nya hästar fotograferas omsorgs-
fullt för att presenteras på Beridna Hög-
vaktens hemsida och för porträtt som 
tilldelas donatorn. Det krävs ett helt 
team för detta – Beridna Högvaktens 
fotograf Marielle Andersson Gueye för-
stås, men även en hästförare, en reflex-
skärmhållare samt minst en – eller helst 
två – personer som skramlar med godis 
och viftar med piska och plastpåse. Allt 
för att få en häst med stolt hållning och 
intresserat spetsade öron. 

Unghästarna Jason Hill, 4 år, och Mr 
Bond, 5 år, har i höst fått åka tillbaka till 
Ridskolan Strömsholm – där de utbil-
dats – för att läka ut mindre skador. Vi 
hälsade på dem i det fina stallet och hop-
pas att vi snart får se dem på Kavalleri-
kasern igen. 



MED OCH FÖR  

HÄSTARNA
Människor mår bra av att umgås med hästar och den 
välgörande hästkraften kommer i alla tänkbara fyrbenta 
former. Det här är en hjärtefråga för ATG och därför 
stödjer vi verksamheter som skapar förutsättningar 
för fler magiska möten mellan människor och hästar. 
Som hästsportens spelbolag jobbar ATG med och för 
hästarna 52 veckor om året. Varje år. Och vi är stolta 
över att vårt överskott, närmare drygt två miljarder 
kronor årligen, går tillbaka till hästsporten och olika 
hästnära engagemang. Läs mer på omatg.se 

Åldersgräns 18 år. Stödlinjen.se


